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ZADEVA: SPOROČILO ZA JAVNOST 

 

POMANJKANJE DRŽAVNE RAZVOJNE STRATEGIJE MOČNO UDARILO PO 

ŠTAJERSKI 

Spoštovani, 

glede na številna dodatna vprašanja, ki smo jih prejeli v zadnjih dneh, vam v nadaljevanju 

pošiljamo nekaj dodatnih pojasnil glede mestnih financ.  

Ob pripravi proračuna za leti 2015 in 2016 Mestne Občine Maribor, so mnoge presenetili 

podatki o slabem stanju mestnih financ, s katerimi se v preteklih mandatih ni ravnalo tako, 

kot bi se moralo. Iz leta v leto se je občina zadolževala in tako znaša njena trenutna 

zadolženost 34 milijonov evrov (samo v letih 2009 in 2010 se je zadolžila kar za 24,5 milijona 

evrov!). V letu 2014 so se na MOM zgrnile še obveze iz odškodnin za izgubljene tožbe proti 

Arrivi in Florini ter odškodnina za propadlo Univerzijado, kar je skupaj naneslo skoraj 8 

milijonov evrov.  V Mestni občini Maribor je v preteklih letih prihajalo tudi do notranjega 

zadolževanja, saj je nenamensko porabila 16 milijonov evrov, ki jih je pridobila od najema 

plinske infrastrukture. Namesto, da bi ta denar v mandatu bivšega župana usmerili v 

posodabljanje plinske infrastrukture, se ga je večji del porabilo za izvedbo projekta EPK. 

Ob prevzemu prvega županskega mandata leta 2013, je bil dr. Andrej Fištravec sicer 

presenečen nad prikazanim pozitivnim stanjem na bančnem računu občine, vendar pa je 

treba poudariti, da je že takrat občina bilančno izkazovala globok minus, kar je kasneje 

pokazal natančni pregled poslovanja. V letu 2014 si je sedanje vodstvo prizadevalo urediti 

stanje in predvidelo višje prihodke tudi s prodajo nepremičnin v občinski lasti. To ni uspelo v 

želeni meri, zalomilo pa se je tudi pri prihodkih iz sofinanciranja obnove mariborskega gradu, 

ki je najprej od države prejel obvestilo o sofinanciranju projekta, kasneje pa je vlada ta 

sredstva odvzela. Podobno se je zgodilo pri prijavi za sofinanciranje različnih projektov z 

evropskim denarjem, kjer je vlada med postopkom spremenila pogoje in s tem izločila 

projekte MO Maribor. 
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Proračunsko leto 2015 bo zato prelomno. Mestna občina Maribor bo primorana upravljati in 

izvajati aktivnosti zgolj s sredstvi, ki so na razpolago. V preteklih letih je bila navada, da so se 

obveznosti občine prenašale iz leta v leto, tudi do 24 milijonov evrov in tako so se dodatno 

obremenjevali proračuni naslednjih let. To v praksi pomeni, da so bile obveznosti iz tekočega 

leta prenešene v plačilo naslednjega proračunskega leta. Tak način pa je izkrivljal dejansko 

stanje mestnih financ. Sedanje vodstvo ima namen to prakso prekiniti. Cilj sedanje sanacije 

mestnih financ je spraviti pod kontrolo zunanje zadolževanje in začeti s sanacijo notranjega 

dolga občine. Finančni ukrepi so namreč nujno potrebni, kajti v nasprotnem primeru bi lahko 

čakal občino finančni zlom. To bi se lahko zgodilo že v letu 2016, če ne, pa zagotovo v letu 

2017. Ker je potrebno z mestnimi financami ravnati kot dober gospodar, mora MOM sprejeti 

primerne ukrepe, vendar z občutkom in ne na škodo najšibkejših. Prav zato je v teh dneh 

vodstvo MOM angažiralo vse vire, da zagotovi izvajanje čim več socialnih programov v letu 

2015. Mestnim svetnikom so bila včeraj posredovana izhodišča za proračun 2015 - 2016, v 

katerem so predvideni zagotovljeni prihodki MOM, v skladu z njihovo višino pa so navedeni 

tudi odhodki. V izhodiščih za proračun še ni rešitev za vse socialne programe. Prizadevali si 

bomo, da bomo v letu 2015 lahko nadaljevali s financiranjem socialnih programov in sanirali 

občinske finance na način, da v letu 2016 in 2017 ne pride do finančnega zloma. 

Vodstvo MOM se zaveda, da se lahko slabo finančno stanje sanira zgolj s pomočjo 

dvigovanja prihodkov občine, kar pa je možno le z dvigom davčnih prihodkov, se pravi s 

povečevanjem aktivnosti v gospodarstvu - gospodarski rasti, odpiranju novih podjetij in novih 

delovnih mest. Zato si MOM pod vodstvom župana dr. Andreja Fištravca že vseskozi 

prizadeva za odpiranje novih delovnih mest in pritegnitev tujih investicij, saj denarja za nove 

naložbe in razvoj v Sloveniji preprosto ni. Vsekakor pa za zagon gospodarstva Maribor nujno 

potrebuje tudi pomoč in sodelovanje države, ki pa do Maribora vseskozi kaže mačehovski 

odnos. 

Takratno predsednico vlade Alenko Bratušek je vodstvo MOM vabilo na kitajsko-slovensko 

investitorsko konferenco v Mariboru, ki se je ni udeležila zaradi domnevne prezasedenosti, 

saj je bila na maturantski četvorki, ki se je isti dan odvijala le nekaj metrov vstran. Že od 

prvega dne izvolitve na mandatarsko mesto, vodstvo MOM nenehno vabi na delovni 

sestanek tudi predsednika vlade dr. Mira Cerarja, ki pa nikakor ne najde časa za pogovor o 

tem, kako reševati gospodarske težave Maribora in štajerske regije. V tem času je v Maribor 

prišel le na predvolilno srečanje svoje stranke, na nogometno tekmo, napovedan pa je še na 

odprtje prostorov mariborske podružnice svoje stranke. 

Pomanjkanje jasne vizije gospodarskega razvoja v centrih odločanja v Ljubljani, tako 

posledično v Mariboru, pa tudi drugod po Sloveniji, že kaže hude posledice. Skorajda vsi 

vzvodi za kreiranje in implementacijo gospodarske politike so v rokah vlade. Dr. Andrej 
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Fištravec si od začetka svojega županovanja prizadeva za Maribor pridobiti razvojna 

sredstva. Tako je že konec leta 2013 vlada Mariboru s širšo okolico obljubila 66,2 milijona 

evrov sredstev za gospodarski razvoj v obdobju petih let, vendar pa je tempo dotoka denarja 

bistveno prepočasen. Do zdaj je v regijo prišlo le nekaj več kot tri milijone evrov. Izpad 

sredstev za razvoj in spodbujanje konkurenčnosti pa Maribor in Štajersko drago staneta, saj 

celotna regija stagnira oz. nazaduje. Neposredni učinek slabega gospodarskega stanja se 

kaže tudi v občinskih blagajnah v obliki izpada davčnih prihodkov. Dolgoročna gospodarsko-

socialna škoda za Maribor in regijo, ki zaradi tega nastaja, pa je že sedaj skorajda neopisna. 

Vodstvo Mestne občine Maribor si sicer prizadeva odpirati nova delovna mesta s pomočjo 

tujih investicij, vendar pa obstaja bojazen, da zgolj ti napori ne bodo dovolj, če se tudi na 

državni ravni politika ne bo usmerila v razvojno naravnane programe spodbujanja 

gospodarstva, namesto da se ukvarja z notranjepolitičnimi boji. Skrajni čas je, da se centri 

moči prebudijo in se začnejo ukvarjati s celotno državo in njenim preživetjem. V dobro 

Slovenije, predvsem pa v dobro vseh prebivalk in prebivalcev Slovenije. 

  

 


